
                              Z á p i s  z jednání  valné hromady Svazku obcí Drahanská vrchovina 

                                          konané dne 3.6.2021 na Obecním úřadě v Protivanově 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
Přítomni : dle prezenční listiny (viz. příloha) 
Hosté :      Marie Pejřová – hospodářka,  Monika Koudelková - MIS, RNDr. Aleš Cahlík – hydrogeolog  

 
 
Program:     1.  Zahájení     

                          2.  Seznámení s hydrogeologickým průzkumem a postupem prací 
        3.  Projednání závěrečného účtu svazku za rok 2020 
                          4.  Schválení roční účetní závěrky svazku za rok 2020 
                               5.  Informace od provozovatele vodovodu  

6.  Zpráva kontrolní komise    
                                       7.  Rozpočtová opatření   
               8.  Odměny za rok 2020 
               9.  Statut financování obnovy majetku svazku   
                                     10.  Diskuse 
                                     11.  Závěr 
 
Bod 1 

Na úvod přivítal předsedající všechny přítomné zástupce obcí a hosty s konstatováním, že je 
valná hromada usnášeníschopná a přítomno je 16 členů, omluven 1. Následně seznámil 
s vyvěšeným programem, který navrhl ještě doplnit, jako bod 9 - Statut financování obnovy majetku 
svazku. Další doplnění ani výhrady nebyly, tak nechal předsedající celý program schválit. Přítomní 
zástupci jej schválili. 
Hlasování :   pro : 16 ,  proti :  0 ,  zdržel se:   0   
 
Předseda určil zapisovatelkou paní Pejřovou, navrhl návrhovou komisi – pan Josef Ovad a pan Milan 
Marek, za ověřovatele zápisu navrhl pana Miroslava Hrstku a pana Petra Koláře. Přítomní všechny návrhy 
schválili. 
Hlasování :   pro : 16 ,  proti :  0 ,  zdržel se:  0 
 
Bod 2 
O pokračování hydrogeologických prací podal informace p. Cahlík. V krátkosti shrnul postup prací za 
období let 2019 – 2020, kdy byl proveden vrt mezi Rozstáním a Otinovsí, ale z důvodu malého množství 
vody se zde pokračovat nebude. Dále uvedl pan Cahlík, že se pokračuje v práci při budování nových vrtů 
v Nivě a Drahanech, kde jsou snad dořešeny otázky ohledně pozemků. Tuto informaci potvrdili oba 
přítomní starostové těchto obcí. S výhledem na další možné hledání vody bylo ujasněno paní starostkou 
z Protivanova, že se stále řeší možnost využití nebo odkupu vhodných pozemků i v Protivanově. Na dotaz 
předsedy svazku, který vrt je prioritní, jako další krok, upřesnil pan Cahlík, že je třeba pokračovat 
v Drahanech. Na to upřesnil předseda, že se tedy požádají dotace nejdříve na Drahany, kdy vše nejdříve 
musí uhradit svazek, a až po obdržení dotací svazku zpět se bude pokračovat stejně i v Nivě. 
  
V návaznosti na předchozí diskusi nechal předseda svazku hlasovat o návrhu, že valná hromada schvaluje 
pokračovat v pracích na budování nových vrtů pro svazek v Nivě a Drahanech a požádat o dotace z OPŽP. 
Veškeré investice budou hrazeny z prodeje podílových listů svazku. Předseda zajistí prodej PL 
v potřebném množství, aby se veškeré náklady takto pokryly. Tento návrh valná hromada schválila 
jednohlasně.   
Hlasování :   pro : 16 ,  proti :  0 ,  zdržel se:  0 
 
Bod 3 

Předseda svazku seznámil přítomné o provedeném auditu hospodaření za rok 2020 auditorskou firmou 
Johana Otrubová. Dále uvedl, že celá zpráva byla všem členským obcím zaslána elektronicky, celý audit, 
včetně všech povinných příloh, je rovněž vyvěšen na úřední desce svazku. Při přezkoumání 
hospodaření svazku nebyly zjištěny žádné chyby ani nedostatky. Paní hospodářka seznámila přítomné s 



podrobným hospodařením svazku. Žádné připomínky nebyly vzneseny a předseda nechal hlasovat o 
schválení závěrečného účtu.  
Po projednání schválila valná hromada závěrečný účet svazku za rok 2020 bez výhrad. Zpráva je přílohou 
tohoto zápisu. 
Hlasování :   pro : 16 ,  proti :  0 ,  zdržel se:  0 
 
Bod 4 
Následně paní hospodářka seznámila podrobně valnou hromadu s účetní závěrkou svazku za rok 2020. 
Protože nebyly žádné námitky ani připomínky, byla účetní závěrka svazku za rok 2020, včetně protokolu, 
schválena všemi hlasy. Celá účetní závěrka je přílohou tohoto zápisu. 
Hlasování :   pro : 16 ,  proti :  0 ,  zdržel se:  0 
 
Bod 5 

Zprávu a informace o provozu vodovodu podala zástupkyně MIS paní Koudelková. Uvedla stavy nákupu 
a prodeje vody v jednotlivých obcích, kdy se úniky stále nedaří dobře eliminovat a je vysoké procento 
ztrát, cca 28 %. Předseda uvedl, že jednal s majitelem MIS panem Vybíhalem ohledně ztrát na úseku 
Drahany a Niva, kdy se zatím úniky na této trase neřešily, z důvodu velkých finančních nákladů a 
nepřesného vyhledávání trasy, která nemá ještě „prozváněcí“ vodiče, jako současné technologie. Na 
dotazy starostů, kam se tedy voda ztrácí, nemohla paní Koudelková přesně určit důvody. Předpokládané 
poruchy na přivaděčích se však zatím neprokázaly, jako velký únik, je tedy možné, že se jedná o špatné 
měření vody, kdy vodoměry na vodojemech mohou skutečnost zkreslovat. Zatím se vyměnil 1 vodoměr a 
uvidí se, zda se čísla změní. V diskusi starostové podpořili, aby se MIS zaměřili na lepší vyhledávání 
poruch a vše opravovali. Pokud se ukáže, že jednou z příčin nesprávných čísel mohou být právě 
vodoměry, pak je třeba je všechny hned vyměnit. 
   Paní Koudelková dále seznámila s nutností oprav a výměny řídících technologií na vodojemu 
Boskovice. O této výměně byla valná hromada informována již v loňském roce, podle plánu oprav. Tato 
slova potvrdil předseda svazku, že má cenové nabídky k dispozici a po konzultaci se zástupci obcí se 
cenová nabídka upravila na výměnu řídícího rozvaděče v Boskovicích, kdy se zatím zrušila výměna 
čerpadla. Plánovaná investice do vodojemu Boskovice byla schválena ve výši 325 000 Kč, bez DPH, 
s tím, že se bude vše financovat z prodeje podílových listů, které svazek vlastní. Prodej PL a případné 
rozpočtové změny jsou plně v kompetenci předsedy svazku a může tyto práce takto uhradit. Tento návrh 
valná hromada schválila. 
Hlasování :   pro : 16 ,  proti :  0 ,  zdržel se:  0     
 
Bod 6 

O činnosti kontrolní komise podala zprávu její předsedkyně paní Pitáková. Uvedla, jaké kontroly byly 
provedeny, že bylo vždy vše v pořádku a účetnictví je vedeno řádně a bez závad. 
Přítomní vzali tuto zprávu na vědomí. 
 
Bod 7 

O provedených rozpočtových opatřeních informovala paní hospodářka, kdy veškeré změny schválil 
předseda svazku. 
Také tato zpráva byla valnou hromadou vzata na vědomí. 
 
Bod 8 

Předseda svazku navrhl paní hospodářce Marii Pejřové odměnu za vedení účetnictví ve výši 15 000 Kč. 
Jiné návrhy předloženy nebyly a valná hromada tuto odměnu schválila. 
Hlasování :   pro : 16 ,  proti :  0 ,  zdržel se:  0     
 
Na to vystoupila s návrhem paní Pitáková z kontrolní komise, a navrhla i předsedovi svazku stejnou 
odměnu ve výši 15 000 Kč. Také tento návrh valná hromada schválila. 
Hlasování :   pro : 15 ,  proti :  0 ,  zdržel se:  1     
  
Bod 9 

V tomto doplněném bodě seznámil předseda s návrhem statutu financování obnovy majetku svazku. Jak 
doplnila paní hospodářka, byl tento statut vypracován na základě informace od auditorky paní Otrubové, 



že je třeba, aby si svazek tento dokument schválil. Předseda tedy po krátké diskusi nechal hlasovat o 
přijetí návrhu. Valná hromada statut schválila. 
Hlasování :   pro : 16 ,  proti :  0 ,  zdržel se:  0     
  
Bod 10 

Diskusi zahájil předseda informací, že se zatím nezaložil zvláštní účet na vedení fondu oprav, jak bylo 
dříve navrhováno. Podle zjištěných skutečností, a po dohodě s paní hospodářkou, stačí zatím vést finance 
odděleně na svazkovém fondu a pokud to bude nutné, tak by se účet založil kdykoliv. 
Dále předseda otevřel diskusi na téma – navýšení příspěvků obcí do fondu oprav v příštím roce. Jak uvedl, 
bude třeba tuto částku již do dalšího rozpočtu schválit na podzimní valné hromadě, proto se musí obce 
dohodnout, kolik by se mělo přispívat. Předseda navrhoval aspoň 50 000 Kč, s tím, že se bude asi zase 
muset navýšit i vodné, aby se fond oprav naplňoval, protože prostředky z podílových listů ubývají a 
chceme investovat do vrtů. Diskuse se na tento bod uzavřela s tím, že si jednotlivé obce předjednají ve 
svých zastupitelstvech možnou výši příspěvku. 
Předseda pokračoval v diskusi příspěvkem, že se bude na podzimní valné hromadě muset schválit 
auditorská firma na další roky, protože smlouva s paní Otrubovou. končí na konci letošního roku. Pokud 
by nebyly jiné návrhy, požádal by zase paní Otrubovou. o pokračování ve spolupráci. 
A dále upozornil předseda, že se bude muset řešit pronájem vodovodu, protože v červnu 2021 končí 
smlouva s MIS Protivanov. Pokud bude mít MIS zájem, je třeba sepsat Dodatek ke smlouvě o prodloužení 
nájmu, pokud by zájem nebyl, muselo by se přes zimu udělat výběrové řízení na nového provozovatele.  
 
Bod 11 
Po přečtení přijatých usnesení panem Ovadem ukončil předseda valnou hromadu. 
 
 
 
 
Ověřovatelé zápisu:  Miroslav Hrstka  ------------------------------ 
 
 
    Petr Kolář   ------------------------------ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


